
 

 

 

 

Programmabegroting 2018-2021 

 

Algemene beschouwingen VVD Voorschoten  

 

Inleiding:  

 

Voorzitter, 

 

Wij zijn, zoals altijd, trots op Voorschoten als onze mooie woongemeente, maar het 

afgelopen jaar is eerlijk gezegd wel een bewogen jaar geweest.  

 

De impact van het toezicht en het zoeken naar herstel is niemand ontgaan.  

 

We zijn nog steeds een fantastische woongemeente met veel groen, veel 

voorzieningen, goede zorg, een mooi centrum en een rijk verenigingsleven.  

 

Voorschotenaren wonen hier graag en onze voorzieningen trekken ook nieuwe 

mensen aan. Voorzieningen ook die grote investeringen nodig maken om dit alles 

overeind te houden. Zodat we het vestigingsklimaat tip top houden. 

 

Terugblik 

Jarenlang is veel geld gestoken in straten en wegen zoals het Knooppunt en riolering 

in de Vlietwijk van ruim 11 miljoen, maar ook in scholen en het heropbouwen van een 



 

 

nieuw industrieterrein en een deel van het centrum het Deltaplein. En laten we 9 

miljoen voor ondertunneling van de Rijnlandroute niet vergeten.  

We hielden hierbij vast aan een hoog niveau van ons groen, parken, leefomgeving, 

zorg-, sociaal- en ouderenbeleid en sport- en verenigingsleven.  

 

We vonden dit normaal en we profiteren hier allemaal ook elke dag van, maar we 

deden dit steeds meer op basis van geleend geld met oplopende lasten naast 

aanzienlijke uitgaven voor afschrijvingen op overgewaardeerde grond en projecten.  

 

De bestuurlijke cultuur bleek niet in staat het tij te keren. Vooral gebrek aan helder 

inzicht in de meerjarige financiën, het uitblijven van duidelijke maatregelen en het 

niet realiseren van gevraagde bezuinigingen hebben er toe geleid dat vorig jaar de 

provincie Voorschoten onder financieel toezicht heeft gesteld.  

 

Binnen bestuurlijk Voorschoten staat ieders vingerafdruk op deze gang van zaken, 

ook die van de VVD. Voor de VVD is het toezicht een vloek en een zegen. Voor 

fractieleden en wethouder viel het destijds zwaar dat dit gebeurde, maar we zijn 

actief naar onze inwoners toe gegaan om uitleg te geven, te luisteren en te laten zien 

dat wij onze verantwoordelijkheid oppakken dit te herstellen.  

 

Vergelijkende studies met andere gemeenten en rapporten als die van de 

rekenkamercommissie  hebben ons veel inzicht gegeven. Zoveel zelfs dat wij er van 

overtuigd zijn dat herstel mogelijk is, zowel financieel herstel als herstel van 

vertrouwen.  

 

Begroting 2018 – eerste stap naar herstel 

Met de Begroting 2018 zoals die nu voorligt wordt de eerste grote stap gezet in dat 

herstel. Het hoofddoel voor de VVD is dat het toezicht er weer af gaat en 

Voorschoten weer stevig op eigen benen kan staan met een gezonde meerjarige 

financiële basis. De VVD zal toezien op gemaakte afspraken en hard aan de slag 

gaan om zo ook het vertrouwen in bestuurlijk Voorschoten op te bouwen. 



 

 

 

De begroting 2018 is niet alleen een financieel verhaal. Er worden duidelijke maar 

ook ingrijpende keuzes gemaakt, iets wat we niet gewend waren en dus een stevig 

effect zullen hebben bij iedereen. Het zal anders gaan en dat vraagt van ons 

allemaal een bijdrage, van lastenverzwaring tot extra vrijwillige inzet. De VVD zal 

hierin actief op elke manier en met iedereen in meedoen. 

 

Wat gaan we anders doen? 

 

Terug naar de kern 

Onder het motto terug naar de kern gaan wij nee zeggen tegen plannen die veel geld 

kosten maar eigenlijk geen taak van de gemeente zijn. Combinaties van 

verenigingen, leden en sponsoren zouden bijvoorbeeld samen aan de slag kunnen 

waarbij de gemeente nieuwe en ruimere mogelijkheden, functiecombinaties en 

randvoorwaarden biedt anders dan geld. 

 

Niet meer uitgeven dan dat er binnenkomt 

Er zullen ook lopende projecten worden stopgezet zoals een platform hoogspanning 

en we gaan in de toekomst slimmer en goedkoper werken. Hier hoort ook bij dat we 

niet meer uitgeven dan wat er binnenkomt en dat we eerst sparen voor 

vervangingsinvesteringen.  

 

Sparen voor stabiele financiën en toekomstige inves teringen 

In de begroting wordt de komende jaren uiteindelijk voor miljoenen aan gecreëerd 

overschot niet direct weer uitgegeven maar gespaard voor een stabiele financiële 

positie en klaar voor toekomstige, onvermijdelijke investeringen. 

 

Leges kostendekkend 

De leges van (bouw)vergunningen zullen we veel meer kostendekkend maken. Dat 

betekent dat de aanvrager betaalt, al wil de VVD graag het debat aangaan over hoe 



 

 

die vergunning dan wordt verleend en wat we minimaal nodig achten te doen om die 

vergunning te verlenen om zo hoge kosten en lange wachttijden te vermijden. 

 

 

Subsidies duidelijk maatschappelijke meerwaarde 

Subsidies zullen niet meer standaard worden uitgedeeld maar we zullen met elkaar 

in gesprek gaan over een nieuwe basis van subsidietoekenning, bijvoorbeeld voor 

bepaalde projecten of activiteiten waarbij het maatschappelijk effect meespeelt.  

 

Doelsubsidie dus op basis van de maatschappelijke meerwaarde. De vraag moet 

steeds zijn: wat levert dit de maatschappij op wat een bijdrage van belastinggeld 

rechtvaardigd? Bijvoorbeeld aan het betrekken van hangjongeren, het bieden van 

een warme sociale omgeving voor ouderen of het bijdragen aan de cultureel-

historische identiteit van Voorschoten. En ja, dan zullen we ook soms concluderen 

dat mensen een prachtige hobby hebben waar ze van kunnen genieten, maar dat ze 

die zelf moeten betalen.  

 

Meer eigen creativiteit 

Ook bij voorzieningen zullen we samen zoeken naar nieuwe mogelijkheden en 

kansen.  

 

Wij geloven dat er  in Voorschoten veel kennis en creativiteit is om naar een andere 

basis te zoeken om bijvoorbeeld een kinderboerderij of zwembad in stand te kunnen 

houden.  

 

Voor het zwembad stelt de VVD een taskforce voor die dit gaat onderzoeken, waarbij 

er zeker nog 2 jaar de tijd is voordat er een beslissing genomen moet worden. 

Daarnaast zal ook voor de golfbaan een nieuw initiatief moeten komen, wij staan 

open voor elk idee en dagen bijvoorbeeld de golfclub dan ook uit. Een 

kinderboerderij met een zorgfunctie, wie weet dat zoiets gewoon kan. 

 



 

 

Het Cultureel Centrum gaat dicht. Maar de afgelopen jaren hebben we veel geld 

geïnvesteerd in nieuwe basisscholen. Wij denken aan die scholen, en de bibliotheek, 

om bepaalde functies en gebruikers van het cultureel centrum in onder te kunnen 

brengen, immers een leegstaande aula in de avond kan ook gebruikt worden voor 

toneel. Is het college bereid met de schoolbesturen in gesprek te gaan om te kijken 

of zoiets kan? 

 

Doorgaan met innoveren 

Natuurlijk moet de gemeente zelf ook doorgaan met het toekomstbestendig maken 

van het geheel aan taken. Op het gebied van zorg en welzijn zetten we stappen 

beter duidelijk krijgen wat precies de hulpvraag van iemand is, zodat we steeds 

passender de juiste oplossing kunnen bieden. We zorgen dat er een strakke en 

efficiënte planning komt voor het nodige onderhoud en vervangingen van 

infrastructuur, gebaseerd op nut, urgentie en uitvoeringsniveau en voorkomen een 

boeggolf aan projecten. 

 

Verkoop gemeentelijk bezit en groenonderhoud 

De VVD heeft al eerder gepleit voor het verkopen van bezit waar wij als gemeente 

geen functie meer in voorzien. Wij zijn blij dat dit beleid nu duidelijk vorm krijgt en 

zien de opbrengsten graag als geldelijke versteviging van onze reserve. 

Een harde keuze is het terugbrengen van het onderhoudsniveau van ons groen, 

waarbij we scherp blijven op verwaarlozing. 

 

Verhoging OZB nodig, gelukkig eindelijk ook stevig pakket bezuinigingen 

De VVD heeft in het totaal van afwegingen gesteld dat voor het benodigde geld en 

herstel de helft komt van bezuinigen en de andere helft van lastenverzwaringen. Een 

forse stijging van lokale lasten en de OZB in het bijzonder zien wij niet als middel om 

herstel in te zetten, maar gezien de totale situatie gerechtvaardigd. Het hoge niveau 

van voorzieningen en leefomgeving waarbij wij zelfstandig weer op eigen benen 

willen gaan staan, heeft ook een hoge prijs.  

 



 

 

Weer grip op eigen geld en dorp 

Alleen in deze situatie kunnen wij eigen en ongedwongen keuzes maken. Daarbij 

hebben wij om in de toekomst voorzieningen te kunnen onderhouden een voorstel 

om nieuw geld te betrekken uit het verminderen van de kwijtschelding, zodoende niet 

weer direct de lasten omhoog moeten. 

 

 

Continuerend en vernieuwend zet de VVD zich in het komende jaar in voor 

bereikbaarheid, veiligheid en dienstverlening.  

 

Bereikbaarheid 

Wij vinden dat de provincie en Leiden de patstelling moeten doorbreken en aan de 

slag moeten het Lammenschansplein te verdubbelen, we zullen hier gezamenlijk een 

planning maken voor nu en niet voor later. Daarbij houden we de overlast van de 

tunnelbouw in de gaten, zowel die van bomenkap langs de Rijnlandroute als de A4 

waar uiteraard een geluidswal langs moet komen.  

 

Veiligheid en handhaving 

Bij veiligheid en handhaving vragen wij aandacht voor camerabewaking bij de 

stations en betere of meer inzet van de boa’s en wijkagenten.  

 

Betere dienstverlening 

Voor dienstverlening optimaliseren wij de internet aanvraag en zorgen we dat er 

goed wordt doorgeschakeld via 14-071 met de telefoon.  

 

Zorg voor mensen die zorg nodig hebben 

Voor diegenen die hulpbehoevend zijn is er een passend sociaal beleid en 

mantelzorg, en wij geven richting aan mensen die nog voor zichzelf kunnen zorgen.  

 

Doorgaan met versterken centrum, de huiskamer van V oorschoten 

In de impuls van het centrum vragen ook aandacht voor de toegankelijkheid. 



 

 

 

Bestuurskracht en samenwerkingen 

Met deze begroting komt Voorschoten weer op eigen benen te staan, al continueren 

we de bestaande samenwerkingen rondom ons. De VVD steunt van harte de 

verbeteringen en optimalisatie binnen de werkorganisatie die we met Wassenaar 

hebben, waarbij we tevens meer inzetten op beleidssynchronisatie en geen zaken 

twee keer apart doen. Nuchter en kritisch doen we mee in Holland Rijnland en de 

Leidse regio, daarbij continue afwegende de Voorschotense belangen, efficiënte 

inzet van middelen en return on investment. Het blijft daarbij wel de vraag of twee 

soortgelijke verbanden eigenlijk niet te veel is. 

 

 

 

Afsluiting: 

Voorschoten Voorzitter, gaat niet op slot maar herstelt zich. De VVD steunt deze 

begroting van herstel en zal zich vol inzetten onze doelstellingen te behalen. We 

houden ons binnen de kaders van de begroting en geboden adviezen. Wij gaan 

vooral ook doen, samen met inwoners en ondernemers. Wij zetten ideeën in en 

vernieuwen daarmee vastgeroeste zaken zonder dat ze meteen verdwijnen. Wij 

denken aan de inzet van gedane investeringen zoals scholen en ruimere 

mogelijkheden en combinatiefuncties. Wij zien graag dat het college optimaal de 

mogelijkheden creëert stakeholders bij elkaar te brengen om zo inzichten en kansen 

te combineren tot iets nieuws. Wij geven het college het vertrouwen dat te doen, met 

de voorgestelde financieel gezonde basis en vooral in een open samenwerking met 

de raad. 

 

 

 


